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سیزدهمین جلسه شــورای راهبردی اکران با 
محوریت بازنگری قیمت بلیت سینماها، صیانت 
از فیلم ها و برخورد جدی تر با قاچاق فیلم و موضوع 
پخش فوتبال جام جهانی در ســالن های سینما 
برگزار شد. سیزدهمین جلسه شورای راهبردی 
اکران با ریاســت محمد خزاعی، رئیس سازمان 
ســینمایی و با حضور حبیــب ایل بیگی، معاون 
ارزشیابی و نظارت ســازمان، غلامرضا موسوی، 
رئیس اتحادیــه تهیه کنندگان ســینما، محمد 
قاصداشرفی، رئیس انجمن ســینماداران، علی 
سرتیپی، رئیس کانون پخش کنندگان فیلم و مدیر 
ســامانه فیلم نت، همایون اسعدیان، دبیر شورای 
صنفی نمایش، هاشــم میرزاخانــی، مدیرعامل 
موسسه سینماشهر، روح ا... سهرابی، مدیرکل اداره 
نظارت بر عرضه و نمایش فیلم و محمدرضا فرجی، 
مدیرکل دفتر توسعه فناوری سینمایی در سالن 
شهید آوینی، سازمان سینمایی برگزار و محورهای 
بازنگری قیمت بلیت سینماها، صیانت از فیلم ها 
و برخورد جدی تر با قاچاق فیلم و موضوع پخش 
فوتبال جام جهانی در سالن های سینما مورد بحث 
و گفت وگو قرار گرفت. در ابتدا این جلسه، معاون 
ارزشیابی و نظارت گزارشــی از عملکرد تولید و 
اکران ارائه داد. همچنین، همایون اسعدیان، دبیر 
شورای صنفی نمایش فیلم ضمن بیان گزارشی 
از وضعیت اکران فیلم ها، پیشــنهادات شــورای 
صنفی نمایش را به اعضا اعلام کرد. در ادامه این 

جلسه مصوبات شــورای صنفی نمایش به شرح 
ذیل مطرح شد: 

1- بنابر پیشنهاد شورای صنفی نمایش و تایید 
شورای راهبردی اکران، مجوز شناورکردن قیمت 
بلیت ســینماها با هدف کمک به رونق بیشتر و 
تقویت اقتصاد سینماها به مدت ۳ ماه صادر شد. 
بدیهی است سینماها و دفاتر پخش فیلم بر حسب 
هماهنگی می توانند نسبت به شناورکردن قیمت 
بلیت ســینما با توجه به موقعیــت جغرافیایی و 
رعایت سقف قیمت بلیت اعلام شده، اقدام کنند.

2- درباره پیشنهاد شــورای صنفی نمایش در 
راستای نشان دادن فوتبال جام جهانی در سینماها، 
مقرر شــد پس از هماهنگی معاونت ارزشیابی و 
نظارت ســازمان با مراجع ذی ربط با نظر مساعد 
شورای راهبردی اکران، این موضوع پیگیری شود.

۳-  درباره طرح پیشــنهادی تبلیغات و جذب 
آگهی در ســینماهای کشــور مقرر شد کمیته 

کارشناسی متشکل از نماینده انجمن سینماداران، 
حوزه هنــری، اتحادیه تهیه کنندگان، ســازمان 
سینمایی و نماینده شورای صنفی به منظور ایجاد 
فرصت های تبلیغاتی و جذب آگهی نسبت به تهیه 
نظامنامه ای برای تاســیس واحدی در موسسه 
سینماشــهر اقدام و نتیجه را در جلسه بعدی به 

شورای راهبردی اکران ارائه دهند.
4- اکران فیلم هــای »هنروتجربه« و آنلاین از 
دیگر موضوعات مطرح شــده در این جلسه است 
که پس از طرح در شورای راهبردی، جهت بررسی 
و ارائه نظرات کارشناسی بیشتر به کارگروه مربوطه 
واگذار شد. در این جلسه با اهتمام اعضای شورای 
راهبردی اکــران، درباره موضــوع قاچاق بعضی 
از فیلم ها بر پیگیری جدی انجمن ســینماداران 
تاکید و مقرر شــد هرگونه محرومیت و جریمه 
ســالن های خاطی از جانب انجمن سینماداران 
اطلاع رسانی شده و برخورد جدی صورت گیرد. 
همچنین مقرر شــد جلســات کمیته صیانت از 
فیلم ها به صورت پیوســته در سازمان سینمایی 
برگزار شود. در پایان جلسه محمدقاصد اشرفی، 
رئیس انجمن سینماداران ضمن قدردانی و تشکر 
از رئیس سازمان سینمایی با اشاره به حمایت مالی 
از سینماهای فعال کشور در زمان کرونا، همراهی 
و همکاری ســازمان در کمک های ســازمانی به 
سینماها بالاخص در مناطق محروم کشور را مهم 

توصیف کرد. 

 نقاشی های »احمدی« 
برای فرار از افسردگی 

در شورای راهبردی اکران مصوب شد

قیمتبلیتسینماهاشناورمیشود
   بررسی اکران بازی های جام جهانی

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، در حاشیه 
تماشای تعزیه در رویداد تئاتر »صاحبدلان«، از 
رونق گرفتن هنرهای نمایشی کشور در یکسال 
گذشته و استقبال مخاطبان از اجراهای روی 
صحنه سخن گفت. محمدمهدی اسماعیلی، 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و کاظم نظری، 
مدیرکل هنرهای نمایشی، در هفته دولت با حضور 
در محوطه باز مجموعه تئاترشهر، به تماشای 
تعزیه در رویداد تئاتر »صاحبدلان« نشستند. 
محمدمهدی اسماعیلی در حاشیه این دیدار، با 

اشاره به رونق گرفتن اجرای آثار نمایشی و رشد 
آن در دولت سیزدهم، گفت: طبق گزارشی که 
معاونت هنری در هفته دولت منتشر و برای من 
ارسال کرده است، شاهد شاخص های رشد و رونق 
قابل توجهی در عرصه  هنرهای نمایشی هستیم 
که این آمار بسیار خوشحال کننده و امیدبخش 
است و ا ن شاءا... در روزهای آتی رونق و استقبال از 
نمایش ها بیشتر خواهد شد. وی همچنین درباره 
پیگیری و اجرایی شدنِ تعیینِ حریم مجموعه 
تئاترشهر در هفته دولت بیان داشت: با شهرداری 

در رابطه با حریم تئاترشهر صحبت هایی شده است 
و امیدواریم به زودی موضوع حریم این مجموعه، 
حل و کارهای اجرایی آن شروع شود. اسماعیلی در 
ادامه، درباره جایگاه رویداد تئاتر »صاحبدلان« در 
عرصه هنرهای نمایشی کشور توضیح داد: بسیار 
لذت بردم از تماشای مراسم تعزیه در رویداد فاخر 
تئاتر »صاحبدلان« که این شب ها در محوطه 
باز مجموعه تئاترشهر میزبان مخاطبان و هنر 
دوستان بود. ان شاءا... این رویداد، در ماه های 

آینده با مناسبت های مختلف ادامه خواهد یافت.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی:

شاهد رشد شاخص ها و رونق تئاتر هستیم

 یاسر احمدوند: 
  ناشران می توانند در

 ملک مسکونی فعالیت کنند
به گفته معاون فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی ناشران تا زمانی که شکایتی از فعالیت آ نها 
وجود نداشته  باشد می توانند در ملک مسکونی 
فعالیت کنند و برای بهره مندی کتاب فروشان از 
این امکان هم در حال رایزنی و پیگیری هستیم. 
یاسر احمدوند با اعلام اینکه مواجه با مشکلات 
برای ناشرانی که در اماکن مسکونی فعالیت 
می کنند، مساله فراگیری نیست؛ افزود: لازم 
نیست باقی ناشران نگران باشند؛ زیرا فعالیتی 
که می کنند مجاز است و شهرداری رویکرد 
خوبی با این مساله دارد. مگر در مواردی که 
معارض یا مزاحمتی وجود داشته  باشد یا اهل 
محل و همسایه ها شکایتی داشته  باشند. به گفته 
احمدوند در مواجهه با تعارض، ابتدا شهرداری به 
ناشر تذکر می دهد و اگر مساله قابل حل نباشد، 
مسئولان به شکل قانونی ورود می کنند. باید 
توجه داشت باقی ناشران در این حوزه در ملک 
مسکونی فعالیت می کنند و مشکلی وجود ندارد و 
البته شکایتی هم در این حوزه واصل نشده  است. 
احمدوند درباره اقدامات این وزارت خانه برای 
تسهیل فعالیت ناشران و کتاب فروشان بیان 
کرد: برای اینکه این فعالیت به شکل قانونی و 
گسترده در کشور ادامه پیدا کند، در اصلاحیه ای 
که وزارتخانه برای ارائه به هیات دولت آماده 
کرده  است، این مساله پیگیری می شود. این 
اصلاحیه آیین نامه اجرایی بند ج ماده ۹۹ برنامه 
ششم توسعه است، امیدواریم که همه ناشران 
و کتاب فروشان در سطح کشور به شرط اینکه 
تعارضی با دیگران نداشته  باشند، بتوانند از امکان 
فعالیت در اماکن مسکونی بهره مند شوند. او 
درباره امکان بهره مندی کتاب فروشان از امکان 
فعالیت در اماکن مسکونی گفت: در اصلاحیه 
مصوبه امکان فعالیت برای کتاب فروشان هم دیده 
شده  است. امیدواریم این اصلاحیه به تصویب 
هیات دولت برسد و بتوانیم آن را اجرایی کنیم 
تا کتاب فروشان بتوانند از این امکان بهره مند 
شوند. همچنین احمدوند با تاکید بر اینکه سامانه 
فروش کتاب که به تازگی راه اندازی شده  است، 
توضیح داد: سامانه فروش کتاب رقیب هیچ 
بخش خصوصی نیست. کسانی که در این حوزه 
فعالیت می کنند، مستحضر باشند این کار رقابتی 
نیست بلکه حمایتی است. احمدوند درباره دامنه 
فعالیت سامانه فروش کتاب اظهارکرد: این 
سامانه فعالیت ناشران، کتاب فروشان و افرادی 
را که در فضای مجازی برای فروش کتاب فعالیت 
می کنند، پوشش خواهد داد. حتما نگاه ما این 
است که همه همراهان کتاب از این طرح ملی 

بهرهمند شوند.

دومین نمایشگاه آثار نقاشی 
برگزار  احمدی«  »احمدرضا 
می شود. این رویداد با عنوان 
»لکه ای از عمر بر دیوار بود« 
در روز جمعه )11 شهریور( از 
ساعت 1۶ تا 21 در گالری »اُ« 
)واقع در تهران، خیابان سنایی، 
خیابان خدری، پلاک 1( افتتاح 
می شود و علاقه مندان می توانند 
در روزهای دوشنبه تا پنجشنبه 
11 تا 22 شهریور( 14۰1 از  (
ساعت 12 تا 2۰ از نمایشگاه 
بازدید کنند. همچنین فرزند او 
در خبر برگزاری این نمایشگاه 
که در صفحه شخصی این شاعر 
اعلام شده، آورده است: احمدرضا 
احمدی در پی یک افسردگی 
چندماهه برای فرار از آن نقاشی 
را آغاز کرد. نقاشی های او آبرنگ 
بود و شبیه به شعرهایش: »محو و 
بارانی«. نمایش اول بازتاب خوبی 
داشت. مخاطبانش احمدرضای 
نقاشی هایش  در  را  شاعر 
که  نقاشی هایی  می دیدند. 
تصویری از روحش بود. پس 
از نمایش اول، کشیدن نقاشی 
دغدغه هرروزه اش شد. از کاغذ 
به مقوا، از مقوا به بوم، از آبرنگ 
به اکرلیک و از ابعاد کوچک به 
ابعاد بزرگ. ابزارش محدود به 
قلم مو و کاردک نیست. او از هر 
وسیله ای که بتواند احساسش را بر 
بوم منتقل کند استفاده می کند. 
در ذهنش به اثری که قرار است 
خلق شود فکر نمی کند و تصمیم 
قبلی نمی گیرد: همچون شعرش 
که بی هیچ قرار قبلی بر کاغذ 

جاری می شود.

 ساعد هدایتی: 
3 سال گذشته کم کار شده بودم

بازیگر سینما و تلویزیون گفت: نباید فراموش کنیم، تولیدات 
در پلتفرم ها باعث شده تا تولیدات از استاندارد همیشگی خود 
در سینما و تلویزیون فاصله بگیرند، این اتفاق را امروز نمی توان 
قضاوت کرد اما باید تعادلی برقرار شود تا همه مدیوم ها بتوانند 
با قدرت به کارشان ادامه دهند. ساعد هدایتی درباره آخرین 
وضعیت جسمانی خود افزود: خدا را شکر امروز حالم کاملا 
خوب است، بعداز سه روز بستری شدن در بیمارستان مرخص 
شدم و هم اکنون دوران نقاهت بیماری کرونا هم کاملا به 
پایان رسیده است. وی در همین راستا ادامه داد: واقعیت امر 
نمی خواستم خبر ابتلایم به کرونا تا این حد فراگیر شود، برخی 
از رسانه ها در فضای مجازی پیازداغ این خبر را زیاد کردند و 
همین باعث شد تا بسیاری ابراز نگرانی کنند، البته این اتفاق 
نشان داد که چقدر مورد محبت و لطف دوستان و مردم هستم 
و این برایم خوشحال کننده است. هدایتی درباره فعالیت های 
خود در عرصه بازیگری اضافه کرد: طی سه سال گذشته کم کار 
شده بودم، زیرا از طرفی به شدت رعایت وضعیت کرونایی را 
می کردم و از طرفی پیشنهادات چندان دندان گیر نبود که 
بخواهم در آنها حضور پیدا کنم، به طورکلی تولیدات سینما و 

تلویزیون نسبت به قبل کمتر شده است.

 اتاق وضعیت تئاتر ایران تشکیل شد
اتاق وضعیت تئاتر ایران توسط دفتر پژوهش، آموزش و 
انتشارات اداره کل هنرهای نمایشی تشکیل شد. همزمان 
با هفته دولت، دفتر پژوهش، آموزش و انتشارات اداره کل 
هنرهای نمایشی با هدف ترسیم زیست بوم فرهنگی، حرفه ای، 
صنفی و ارائه گزارش های کمی و کیفی از امور جاری تئاتر کشور 
اتاق وضعیت تئاتر ایران را تشکیل داد. مهدی کاموس، مدیر 
دفتر پژوهش، آموزش و انتشارات اداره کل هنرهای نمایشی 
درباره ماهیت این دفتر گفت: »اتاق وضعیت تئاتر ایران چشم و 
قطب نمای تئاتر ایران و امور جاری مربوط به آن است. امیدوارم 
این اتاق مقدمه راه اندازی پایگاه داده های فرهنگی-هنری تئاتر 
ایران باشد« .او درباره اهداف و ضرورت اتاق وضعیت تئاتر ایران 
افزود: »هدف اصلی تشکیل اتاق وضعیت تئاتر ایران ترسیم 
زیست بوم فرهنگی، حرفه ای و صنفی و ارائه گزارش های کمی 
و کیفی از امور جاری تئاتر کشور است. امورجاری تئاتر مربوط 
به همه حوزه های تولید، آموزش، گروه های نمایشی، جشنواره ها 
و غیره می شود. اهمیت و ضرورت راه اندازی اتاق وضعیت تئاتر 
ایران به نقش این گزارش ها در سیاست گذاری و همچنین 
تولید تئاتر برمی گردد. بی تردید گزارش های این اتاق هم برای 
سیاست گذاران در توزیع امکانات و خدمات و هم برای جامعه 
حرفه ای تئاتر در شناخت نیازها و آسیب های تئاتر کشور قابل 

استفاده خواهد بود.

اروپایی ها  گفت:  کرملین  سخنگوی 
سیاست های  بهای  پرداخت  به  مجبور 
غیرمعقول و پوچ رهبران خود در ارتباط با 
روسیه در حوزه انرژی هستند، در حالی که 
سود آن عاید آمریکا می شود. به گزارش 
فارس، »دیمیتری پسکوف« اظهارکرد: 
مردم معمولی اروپا مجبور به پرداخت بهای 
سیاست های غیرمعقول رهبران خود در 

ارتباط با روسیه هستند، در حالی که متحدان 
آمریکایی بروکسل از منابع عایدی انرژی 
ثروتمند می شوند. به گزارش »اسپوتنیک«، 
پسکوف توضیح داد: متاسفانه، قدم به قدم 
فقدان  اروپایی  کشورهای  و  بروکسل 
مطلق عقل خود را نشان می دهند. این در 
انگیزه های ضدروسی، فوران نفرت نسبت 
به کشور ما و در اقدامات کاملا غیرمنطقی و 

حتی پوچ در حوزه انرژی که باید هزینه آن 
را مردم کشورهای اروپایی-اتحادیه اروپا، 
انگلیس و غیره پرداخت کنند؛ اما مثلا برای 
شرکت های آمریکایی سودآوری را ممکن 
می کند، نمایان شده است. او در واکنش 
به مباحث احتمالی در بروکسل درباره 
ممنوعیت روادید گردشگری برای روس ها 
بیان داشت: بحث درباره چنین نظراتی در 

سطح اتحادیه اروپا نشان دهنده »مجموعه ای 
از مرزهای غیرمنطقی با جنون« است که در 
میان نخبگان سیاسی اتحادیه اروپا رایج 
است. به نوشته اسپوتنیک، در پی جنگ 
اوکراین، اتحادیه اروپا به صورت جمعی و 
کشورهای این بلوک به صورت فردی در 
ماه های اخیر اقداماتی را اتخاذ کرده اند تا 
وابستگی به نفت، گاز و زغال سنگ روسیه را 
کاهش دهند. این اقدامات باعث سر به فلک 
گذاشتن قیمت انرژی در غرب شده و این 
اتحادیه را با توجه به نزدیک بودن زمستان 

تهدید می کند. 

دیمیتری پسکوف:

اروپایی ها هزینه سیاست پوچ سران خود را پرداخت می کنند

بیـــن المـــلل

رئیس جمهور جمهوری آذربایجان در پیامی به همتای 
ترکیه ای خود بر تداوم روابط راهبردی با این کشور تاکید 
کرد. به گزارش فارس، رئیس جمهور جمهوری آذربایجان 
روز سه شنبه در پیامی به همتای ترکیه ای خود بر تداوم 
روابط با این کشور تاکید کرد.  به گزارش خبرگزاری 
»آذرتاج«، »الهام علی اف« در پیام تبریکی به »رجب 
طیب اردوغان«، رئیس جمهور ترکیه به مناسبت روز 
پیروزی این کشور گفت: می توانیم با افتخار یادآور شویم 
که وحدت، برادری و اتحاد آذربایجان و ترکیه براساس اصل 
»یک ملت، دو  کشور« در جهان بی نظیر است. در ادامه 

این پیام آمده است: مایه خوشحالی است که روابط بین 
دولت های ما روزبه روز در حال گسترش است و با محتوای 
جدید غنی می شود. من متقاعد شده ام که با موفقیت 
به تلاش های مشترک در جهت تقویت اتحاد راهبردی 
و تعمیق همکاری های سودمند متقابل بین ملت های 
هم که در طول تاریخ از یکدیگر حمایت کرده اند، ادامه 
خواهیم داد. این وحدت نشات گرفته ازعزم مردم و بیانیه 
»شوشا«ست. ترکیه در جریان نبرد دوم قره باغ حمایت 
تمام قدی را از ارتش جمهوری آذربایجان به عمل آورد و 
نیروی هوایی این کشور و یگان پهپادی »بیرقدار« پوشش 

هوایی مطلوبی را علیه مواضع ارمنستان فراهم آوردند. 
مقام های ترکیه در مناسبت های مختلف بارها حمایت 
خود را از باکو و در دشمنی با ارمنستان اعلام کرده اند. این 
دو کشور در زمینه نظامی نیز همکاری تنگاتنگی دارند  
و بارها رزمایش های مختلف باهم برگزار کرده اند. این 
رزمایش ها با هدف بهبود تعامل و هماهنگی رزمی بین 
نیروهای نظامی دو کشور  و همچنین توسعه مهارت های 
تصمیم گیری نظامی و مدیریت یگان فرماندهان انجام 
می شود. چندی قبل وزیر دفاع ترکیه  گفت که ترکیه در 
کنار جمهوری آذربایجان خواهد ایستاد. »حلوصی.آکار« 
وزیر دفاع ترکیه اظهارکرد: ما همچنان در مبارزه عادلانه در 
کنار جمهوری آذربایجان خواهیم بود و کسی در آن شک 
نداشته باشد. ۳۰ سال پیش ارمنستان 2۰ درصد از اراضی 
جمهوری آذربایجان را اشغال کرد که در نتیجه یک میلیون 

نفر در شرایط سختی قرار گرفتند.

الهامعلیاف:

اتحاد با »ترکیه« راهبردی است

 
 

گــــزارش
 چین: 

آمریکا فروش سلاح به »تایوان« را 
متوقف کند

سفارت چین در واشنگتن در واکنش به این گزارش 
که کاخ سفید به دنبال درخواست از کنگره برای 
تصویب فروش 1.1 میلیارد دلاری سلاح به تایوان 
است، خواستار توقف فوری فروش سلاح به این جزیره 
شد. به گزارش فارس، »لیو.پنگیو« سخنگوی سفارت 
چین در واشنگتن در واکنش به قصد دولت بایدن 
برای فروش 1.1 میلیارد دلار سلاح به تایوان گفت: 
ایالات متحده باید فروش سلاح به این جزیره را متوقف 
کند، زیرا هر نوع تماس نظامی با آن، اصل »چین واحد« 
را نقض می کند. این دیپلمات چینی تاکیدکرد: طرف 
آمریکایی باید فورا فورش سلاح و تماس نظامی با تایوان 
و ایجاد عواملی که به تنش در تنگه تایوان منجر می شود 
را متوقف و بیانیه دولت آمریکا مبنی بر عدم حمایت از 
»استقلال تایوان« را دنبال کند. وی در ادامه بیان کرد 
که چین به اتخاذ اقدامات قاطع و محکم برای دفاع 
جانانه از حاکمیت و منافع امنیتی خود ادامه خواهد داد. 
پیش تر به رغم هشدارهای چین به آمریکا درباره فروش 
تسلیحات به تایوان و تقویت احساسات جدایی طلبانه 
در این جزیره، نشریه آمریکایی »پولیتیکو« گزارش 
داد که کاخ سفید در حال بررسی بسته تسلیحاتی برای 
تایوان است که شامل ۶۰ موشک ضدکشتی به ارزش 
۳۵۵ میلیون دلار، 1۰۰ موشک هوا به هوا به ارزش 
۸۵.۶ میلیون دلار و همچنین تمدید قرارداد رادارها به 
ارزش ۶۵۵.4 میلیون دلار می شود. پولیتیکو گزارش 
داد که دولت آمریکا از کنگره خواسته تا قرارداد فروش 
تسلیحات به تایوان، با ارزش 1.1 میلیارد دلار را تصویب 
کند. کاخ سفید هنوز به سوالات درباره این گزارش 
و کمک نظامی به تایوان پاسخ نداده است. در ادامه 
تنش زایی واشنگتن در خصوص تایوان،2 کشتی جنگی 
نیروی دریایی آمریکا در آب های تنگه تایوان حرکت 
کردند که به گزارش رویترز، اولین عملیات از این دست 
پس از سفر نانسی پلوسی، رئیس مجلس نمایندگان 
آمریکا به تایوان بود. ارتش چین در واکنش به این 
اقدام، بر آمادگی پکن برای پاسخگویی به هرگونه اقدام 
تحریک آمیز تاکید کرد. سفر پلوسی به تایوان اوایل ماه 
اوت چین را خشمگین کرد و چنین اقدامی را تلاش 
ایالات متحده برای مداخله در امور داخلی خود خواند. 
چین متعاقبا مانورهای نظامی را در نزدیکی جزیره 
راه اندازی کرد که از آن زمان تاکنون ادامه دارد. حدود 
یک هفته بعداز سفر تحریک آمیز پلوسی به تایوان، 
گروهی متشکل از پنج قانونگذار دیگر آمریکایی به این 
جزیره سفر کردند و ارتش چین با انجام تمرینات بیشتر 
در نزدیکی جزیره پاسخ داد. سناتور »مارشا بلکبرن« 
قانونگذار آمریکایی در ماه جاری وارد تایوان شد و فشار 

چین برای توقف این سفرها را نادیده گرفت. 

  مقتدی صدر:

ازمردمعراقعذرخواهیمیکنم
کوتــــاه

رهبر جریان »صدر« در نشست خبری ضمن عذرخواهی از 
ملت عراق بابت تحولات خونبار از طرفداران »صدر« خواست که 
ظرف یکساعت از منطقه سبز بغداد عقب بنشینند. به گزارش 
بغدادالیوم، »مقتدی صدر« به موضع گیری درباره تحولات 
عراق پرداخت. وی افزود: از مردم عراق عذرخواهی می کنم. 
در مقابل مردم عراق سرافکنده هستم و از آنها عذرخواهی 
می کنم. انقلابی که خشونت و قتل در آن باشد بدانقلابی است. 
از این پس نمی گویم که آنچه رخ داد، انقلاب است زیرا انقلاب 
نیست. قاتل و مقتول در آتش هستند. ریختن خون عراقی حرام 
است، حرام. مقتدی صدر اعلام کرد: هم اکنون از انقلاب جریان 
صدر انتقاد دارم. نیروهای حشد شعبی ارتباطی با آنچه رخ 
می دهد، ندارند. رهبر جریان صدر در ادامه تاکید کرد: جریان 
صدر با نظم و فرمانبردار است و اگر از مقابل پارلمان ظرف 
یکساعت عقب نشینی نکنند از آنها برائت می جویم. اگر ظرف 
۶۰ دقیقه جریان صدر این کار را انجام ندهد از آنها برائت خواهم 
جست. رهبر جریان صدر در ادامه تصریح کرد: صدری ها از 

مقابل پارلمان خارج شوند و به تحصن پایان دهند. وی گفت: 
اگر گروه ها قبلا منحل می شدند کار به اینجا نمی کشید. 
کناره گیری من از روند سیاسی نهایی است. من شهروند عراقی 
هستم و در سیاست به هیچ وجه دخالت نمی کنم. مرجعیت به 
من دستور کناره گیری داده و من به دنیای سیاست بازنخواهم 
گشت. این درحالی است که به دنبال درخواست مقتدی صدر، 

رهبران جریان صدر، طرفداران صدر عقب نشینی را از مقابل 
پارلمان آغاز کردند. همچنین سرای السلام و طرفداران صدر از 
اطراف منطقه سبز بغداد عقب نشستند. این موضع گیری صدر 

با استقبال عراقی ها روبه رو شده است.
  استقبال »الکاظمی«

مصطفی الکاظمی، نخست وزیر عراق هم ضمن استقبال 
از دعوت به توقف خشونت مقتدی صدر گفت: مواضع صدر 
مسئولیت اخلاقی و ملی همگان را به منظور دست برداشتن از 

تنش سیاسی و امنیتی و شروع سریع گفت وگو طلب می کند.
 پایان حکومت نظامی 

همچنین منابع عراقی اعلام کردند که مقررات منع آمدوشد 
در عراق لغو شده است. به گزارش الجزیره، فرماندهی ستاد 
عملیات مشترک عراق اعلام کرد که منع آمدوشد سراسر 
در بغداد و سایر استان ها برداشته شد. این در حالی است که 
به دنبال حوادث روز دوشنبه و درگیری های شدید در این کشور 

مقررات منع آمدوشد اعمال شده بود.

 تاکید نخست وزیرلیبی بر ادامه فعالیت  با 
وجود مانع تراشی ها

دولت لیبی به ریاست فتحی باشاغا که از سوی پارلمان طبرق 
تعیین شده، تاکید کرد که به فعالیت های خود ادامه می دهد 
و تلاش های دولتی که دوره آن به پایان رسیده، هرگز آن را از 
ادامه کار منصرف نخواهد کرد. به گزارش ایسنا، به نقل از شبکه 
خبری روسیاالیوم، فتحی باشاغا ضمن ادای احترام به افراد 
بی گناهی که در درگیری های چند روز اخیر طرابلس جان خود 
را از دست دادند، اشتیاق و تمایل نمایندگان و وزرا برای ادامه 
فعالیت هایشان با وجود تمام مشکلات و سختی ها در مسیر 
اجرای طرح های دولت با هدف غلبه بر آنها، رفع مشکلات و 
ارائه خدمات لازم به شهروندان در تمامی شهرها و مناطق لیبی 
را ستود. باشاغا در این نشست، مجوز پرداخت اعتبارات مالی 
اختصاص یافته برای رفع نیازهای شهرداری ها و حل مشکلات 
آنها را صادر کرد. طبق بیانیه کابینه باشاغا، علی فرج القطرانی 
و سالم الزادمه، دو معاون باشاغا تاکید کردند که دولت با روحیه 
بالایی به فعالیت های خود ادامه می دهد و تلاش های دولتی که 
دوره آن به پایان رسیده، هرگز آن را از ادامه کار منصرف نخواهد 
کرد. آنها همچنین اظهارکردند: کابینه به برگزاری جلسات خود 
ادامه می دهد. وزارت بهداشت دولت وحدت ملی لیبی پیش تر 
اعلام کرده بود که در درگیری های طرابلس 1۹1 تن کشته و 
زخمی شدند. لیبی در حال حاضر با یک بحران سیاسی روبه رو 
است. در این کشور 2 دولت وجود دارد، یکی دولت فتحی باشاغا 
که پارلمان طبرق آن را تایید کرده و دیگری دولت الدبیبه که از 
تحویل دولت خودداری می کند و تاکید دارد آن را تنها به دولتی 
که یک پارلمان جدید منتخب تعیین کند، تحویل خواهد داد. 
یک روزنامه محلی لیبی نوشت: »ارتش اینگونه ساخته نشده که 
تماشاگر افراد بی سروپا بماند و تماشا کند آنها را به سمت پرتگاه 
ببرند.« حفتر گفت: فداکاری های مردم لیبی هرگز برای این نبوده 
که جمعی از افراد فاسد با اموال عمومی از زندگی مرفه برخوردار 
شوند و مردم شریف کشور زیر خط فقر زندگی کنند، ملت و ارتش 
باید شرایط را ساماندهی کرده و با هم همانند یکدست برای 
نابودی بت های سیاستمداران تلاش کنند. موسی فقی محمد، 
رئیس کمیساریای اتحادیه آفریقا در بیانیه ای ضمن ابراز نگرانی 
خود از درگیری های مسلحانه در طرابلس، از همه طرف ها در این 
کشور خواست فورا اقدامات خصمانه را متوقف کرده و به حفظ 
امنیت غیرنظامیان پایبند بوده و به شکل جدی برای برقراری 
صلح و ثبات در سراسر لیبی تلاش کنند. درگیری ها در طرابلس 
میان گروه های شبه نظامی روز یکشنبه بالا گرفت و ده ها کشته 
و زخمی برجای گذاشت. الدبیبه و باشاغا نیز یکدیگر را به تنش 

نظامی در لیبی متهم کرده اند.


